## 一种低功耗高效率 DC-DC 转换器的设计实现

方贤朋, 孙业钦, 王兴华

(北京理工大学 信息与电子学院 北京市硅基高速片上系统工程技术研究中心,北京 100081)

摘 要: 开关变换器由于其低功耗,输出电压可变等优势,广泛应用于电源管理领域,然而随着工艺的发展,为了提高变换器的转换效率.使用动态偏置技术与死区时间控制技术,结合一款基于电压模式的 BUCK DC-DC 转换器进行仿真验证.降低开关变换器中功率管的导通损耗与交叠损耗,降低整体功耗,提高整体转换效率.实现了输入 3.6V,负载电流 200mA 情况下最优,转换效率为 91.67%,改善了性能指标.

关键词: 开关变换器; 动态偏置技术; 死区时间控制技术; 指标

## A low power high efficienccy DC-DC converter

## FANG Xian-peng, SUN Ye-qin, WANG Xing-hua

(Beijing Engineering Research Center of Silicon-based High-speed system-on-chip,

School of Information and Electronics, Beijing Institute of Technology, Beijing 100081, China) Abstract: Switching converters are widely used in power management because of their low power consumption and variable output voltage. However, with the development of technology, the conversion efficiency of converters is improved. using dynamic bias technology and dead-time control technology, reducing the conduction loss and overlapping loss of power transistors in switching converters, reducing the overall power consumption and improving the overall conversion efficiency. A buck DC-DC converter based on voltage mode is simulated and verified. The optimal input current is 3.6V and the load current is 200mA. The conversion efficiency is 91.67%. The performance index is enhanced.

Key words: switching converter; dynamic bias technology; dead time control technology; inde 作者简介:

方贤朋 男,(1994-),硕士研究生.研究方向为微电子与集成电路设计.

王兴华(通讯作者) 女,(1983-),讲师,硕士生导师.研究方向为微电子与集成电路.

E-mail: 89811@bit.edu.cn